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Protokoll från styrgruppsmötet Samförvaltning fiske i Vänern den 23/10 
2023 
 
Deltagare Skype: Peter Belin, Fredrik Larsson, Rasmus Lindblad, Göran Sundblad, 

Sofia Brockmark, Thomas Johansson. John Piccolo, Boris Åström, Sara Peilot. 

 

På plats: Mikael Tuneld, Joakim Eriksson, Lars Emilsson, Daniel Oinas, Anna Hage-

lin, Jonas Andersson, Peter Belin, Ann-Kristin Magnusson 
 
 
 
1. Mötets öppnande. 

2. Godkännande av dagordningen. 

Dagordningen godkändes 

3. Val av ordförande, sekreterare och justerare. 

Ann-Kristin Magnusson valdes som ordförande, Jonas Andersson som sekreterare och Mi-

kael Tuneld som justerare.  

4. Föregående möte 

Föregående mötesprotokoll avhandlades.   

5.  Aktiviteter och aktuell information 2023 

a. Information från regelgruppen (Jonas Andersson) 

Information om att det inte hänt så mycket sedan senaste styrelsemöte, regelgruppen in-

väntar kommande projekt om gädda och gös eller inkommande förslag på regeländringar.   

b. Information från yrkesfisket (Boris Åslund) 

Kräftfisket ökar i Vänern och provtagning av PFAS har gjort på kräfta i Vänern, men inga 

resultat har kommit ännu. Om halterna är höga, kommer då yrkesfisket att kunna sälja 

kräfta med rekommendation?  Yrkesfisket har hört att de kan bli en rekommendation men 

inget är klart ännu. Yrkesfisket tycker att det är ett problem med miljögifter. 

Tillträde av nya fiskelicenser, det behövs en rekrytering av nya yngre fiskare för att me-

delåldern är hög. Löjromsfisket är i full gång, det har börjat stormigt och det verkar som 
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on löjromfisket kommer vara bra 2023. Yrkesfisket tycker det är positivt med yrkesfiske-

gruppen inom samförvaltningen. 

Boris undrar hur det ser ut om skarvplanen och nämner att yrkesfisket har stora problem 

med skarven som tar fisken.  

  

c. Information från fiskevattenägarna (Lars Emilsson, Peter Belin) 

Det har varit lugnt sedan senaste styrelsemötet, inte mycket kring utsättningarna under 

2023. En brand i vid kontoret i Forshaga där mycket material brann upp. Under 2023 har 

Fiskevattenägarna bytt förbundsdirektör och man hoppas på att det blir mer verkstad nu 

med ny förbundsdirektör. Fiskevattenägarna nationellt ska också anställa en assistent för 

att det ska bli mer verkstad.  

d. Information från sportfiskarna (Mikael Tuneld, Joakim Eriksson) 

Sportfiskarna arbetar med att hitta rätt former och demokratiska förutsättningar för med-

lemmar och föreningar ideella verksamheten. Man håller på med översyn på den femåriga 

verksamhetsstrategin.  Viktiga frågor är finansiering av fiskevård och fiskförvaltningen, 

framtida inriktningar för sportfisket och fisketurism, där gäddan nu ligger högt i kurs rela-

tivt lax och öring.  

Sportfiskarna drabbades även de av branden i Forshaga, de har nu tillfälliga lokaler. För 

närvarande arbetar de på med fångstdatabanken, gäddyngel inventeringar, främjande verk-

samhet.  

John Piccolo, KAU vill gärna söka pengar, tillsammans med Sportfiskarna för gemen-

samma projekt.  

e. Aktuell information från Länsstyrelserna. (Jonas Andersson, Daniel Oinas)  

Kräftprovfiske i Vänern skedde under vecka 34 som var en uppföljning av 2021 år kräft-

provfisken. Daniel visar hur resultaten ser ut på Värmland del av Vänern. (Västra Götal-

and har ännu inte sammanställt resultaten.). Livsmedelsverket har kommit med en förfrå-

gan om insamling av lax och öring för provtagning av dioxiner. Nu meddelar livsmedels-

verket att provtagningen blir inställd 2024 och har förhoppningar att kunna återkomma 

2025.  

Stor diskussion om att det borde finnas statliga medel för provtagningar av miljögifter.  

 

El-provfisken i Gullspångsälven var mycket bättre i år jämfört med 2022. Att det är så 

mycket bättre i år tros bero på att det varit kallare i vattnet samt högre vattenstånd. Under 

tiden som elfisket skedde gjorde man likaså restaureringar där man tog bort stor sten i 

gullspångsforsen och stoppade i mindre stenar.  

Positiv med båt och vadelfiskena i norra Klarälven, i år har det däremot blivit mindre upp-

körda lekfiskar.  

Boris frågar hur det ser ut om skarvplanen, det är stora problem med skarven som tar fis-

ken. Mycket diskussioner följer.  

 

f. Aktuell information från Havs- och vattenmyndigheten (Sofia Brockmark) 
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Sofia berättar om regleringsbrevet rapporteringskravet, hur Havs- och vattenmyndigheten 

arbetar med ekosystembaserad fiskeförvaltning, den gemsamma strategin med Jordbruks-

verket, att det är viktig med information/dialog och att samförvaltningen är viktig del för 

hav att få information.   

Senaste åren har det varit fokus på ålen och utsättningar. Hav får använda högst max 6 

miljoner till inköp av ål vilket inte skett, istället har hav gjort en upphandling för, ett 

fångst- och återutsättningsprogram där man köper upp ål som skulle ha gått till mänsklig 

konsumtion och återutsätter ålen. Programmet skulle gå ut på att minska andelen ål som 

går till konsumtion. Några anbud på upphandlingen fick man inte så pengarna är kvar. Yr-

kesfisket tycker att pengarna skulle gå till samtliga ålfiskare och inte bara till de som fis-

kar för konsumtion.  

Havs- och vattenmyndigheten har fått ett regeringsuppdrag som hamnade på hos till-

ståndsavdelningen där uppdraget är att se över möjligheten till att öka det småskaliga fis-

ket i hav och insjö.  

Hav håller även på tillsammans med naturvårdsverket att revidering av den nationella för-

valtningsplanen för skarv. Revideringen kommer dras för GD för Hav och Naturvårdsver-

ket.  

Havs- och vattenmyndigheten har gett flera uppdrag till SLU. Ett har varit kunskapsupp-

byggnad av fritidsfisket och de fiskerioberoende provtagningarna. Uppdraget har getts för 

att få bättre uppgifter och bättre miljöövervakning, vilket ska leda till en bättre resursöver-

sikt.  

SLU har även fått i uppdrag att se över och utvärdera ålyngelutsättningarna, ålens be-

ståndsutveckling, med mera.   

Lokalt arbete 

Nationella beredningsgruppsmöten med konsulenter och handläggare för de stora sjöarna 

planerar och prioriterar för att vi ska kunna få en ekosystembaserad fiskförvaltning. Vik-

tigt att det sker på regional nivå. Är även aktuellt med möte med yrkesfisket.  

Länsstyrelsen Jönköping har gjort en kartläggning av Sveriges samrådsstrukturer  

Anslaget 1:11 från Hav till länsstyrelserna för 2024 kommer se ut som 2023.  

 

Hav har en tillfällig ny GD och man har anställt förstärkning som ska jobba med insjö och 

förvaltning som heter Malin Setzer och har tidigare arbetat på länsstyrelsen Jönköping och 

Vättervårdsförbundet.   

 

g. Aktuell information från SLU (Göran Sundblad) 

Övervakning på fisk, genom pelagisk hydroakustik och tråldrag, Nors dominerar både i 

antal och biomassa, det har varit stabil över tid. Förhållandet mellan stora och små fiskar 

är stabilt, likaså bestånden av rovfiskar. Siklöjan har haft god rekrytering 3 år i rad. I Dal-

bosjön är beståndet av siklöja oförändrat och siken ökar över hela sjön.  

SLU har samarbetat med Sportfiskarna och utfört spöprovfisken, Rapport om spöprovfis-

kena och resultatet kommer att komma ut på webben.  
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Slutsatsen är dock att det är mindre med större gäddor jämfört med ostkusten, att försöket 

utgör grund för uppföljning, att vissa frågor kring standardisering av metodiken återstår, 

att det är önskvärt att inkludera fler vikar, samt att eDNA metoder bör beaktas.  

 

Kräftprovfisket, en enda provtagningspunkt och kräftorna har ökat på denna punkt. Jäm-

fört med Vättern har inte storleken på kräftorna minskat.  

SLU har gjort en kunskapssammanställning på skarv där man gått igenom 100-tals rappor-

ter. Svårt att hitta något om hur skarven påverkar fiskpopulationer, vilket är viktig kun-

skap som vi behöver ha i förvaltningen. Rapport på kunskapssammanställningen kommer 

förmodligen att publiceras innan årsskiftet.    

 

h. Aktuell information från Vänerns vattenvårdsförbund (Sara Peilot) 

Nya rapporter samt samtliga rapporter från laxprojektet kommer läggas på www.var-

nern.se   

VVF har provtagit miljögifter i fisk, en av undersökningarna var PFAS 4 i abborre. Det 

har kommit nya gränsvärden för PFAS som trädde i kraft januari 2023. Under Vänerdagen 

den 9 nov kommer det vara en föreläsning om miljögifter så som PFAS 4.  

 

VVF har uppdaterat broschyren för främmande arter och skickat ut till kommunerna kring 

Vänern. VVF har likaså satt upp skyltar om tvätt, tork, töm.  

Har gjorts en förfrågan till yrkesfisket om insamling av ullhandskrabba, men ingen fiskare 

har fått någon krabba.   

i. Aktuell information från Karlstads Univeristet (John Piccolo) 

Olle Calles håller på med forskning på ål. John håller på i Gullspångsälven samt lite andra 

projekt som utvandringsstudie smolt i Norsälven och genetik i Gullspångsälven.  

j. Aktuell information från Stiftelsen Laxfond Vänern (Thomas Johansson) 

Funderar på hur det ser ut med avelsfisk framåt, vad finns det för mängder till utsättning 

kommande år.  

Utsättningar av lax vid Hjortens udde exempelvis, hur blir det kommande år? Studie be-

hövs. 2024 gjordes utsättningar av Gullspångsöring för 40- 50 000 kr. 

Laxfonden undrar om får man skjuta skarv vid utsättningar av lax och öring? Jonas tar 

reda på det och återkommer direkt till laxfonden.   

 

10 november har laxfonden styrelsemöte, Jonas bokar in möte för laxdelegation efter den 

10 november.  

  

6. Påbörjad utvärdering av samförvaltningen (Jonas, Daniel, Mikael) 

Se Bilaga 1.  

Workshop någon gång i december. Jonas får i uppdrag att inkomma med ett datum. 

7. Fisketillsyn 2023 (Daniel Oinas) 

http://www.varnern.se/
http://www.varnern.se/
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Länsstyrelsen Värmland har fått sin nya fisketillsynsbåt under våren och har kommit i gång 

med fisketillsynen.  

8. Information från Leader (John Zafaradl) 

John skickar ut schema om när det är lagmöten och beslutsmöten, John deltar på även 

workshopen om utvärdering om samförvaltningen.  

9. Leaderprojekt inom samförvaltningen och förslag (Alla) 

- Fångstdata husbehovsfisket, förbättra, mer användarvänlig och bättre uppföljning.  

- Temadagar inom samförvaltningen, informationsinsatser om Vänern. VVF 

- Gäddyngel inventeringar, provfisken? VVF 

- Vilka områden kan man äta fisken med tanke på miljögifter.  

- Ägarstrukturen kring Vänern fiskerättsägare.  

Vi bestämmer att vi fortsätter på workshopen.  

10. Nästa möte 

11 mars 2024 mellan klockan 10- 15 vid Länsstyrelsen Värmland  

11. Övriga frågor 

12. Beslut  

Jonas tar reda på om man får skjuta skarv i samband med utsättning av smolt och meddelar lax-

fonden svaret på frågan. Jonas återkommer datum till workshoppen om utvärdering av samför-

valtningen. Jonas gör även en förfrågan till Jordbruksverket om de vill delta i samförvaltningen.   

13. Mötets avslutande 

 
 
 

Vid protokollet              

 

_____________________________ 

Jonas Andersson             

 

 

Justeras  

 

_____________________________      ___________________________ 

Mikael Tuneld            Ann-Kristin Magnusson  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sändlista  
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Ledamöter  

1. Frida Nilsson, Vänerns vattenvårdsförbund, mail: frida.nilsson@lidkoping.se  

2. Mikael Tuneld Sportfiskarna, mail: mikael.tuneld@sportfiskarna.se  

3. Boris Åström Vänerns fiskareförbund borisfisk91@gmail.com  

4. Lars Emilsson, Fiskevattenägarna i Värmland, mail: lars.emilsson@forshaga.se  

5. Lollo Englund, Sveriges fisketurismföretagare, mail: lollo.englund@forshagaakademin.se  

6. Ola Persson, Region Värmland, mail: ola.persson@regionvarmland.se  

7. Vakant, Västra Götalandsregionen, mail:  

8. Agneta Helander, Trollingfisket mail: agnetha.helander@bohus.se  

9. Göran Sundblad SLU Aqua Sötvattenslaboratoriet, mail: goran.sundblad@slu.se  

10. Olle Calles, Karlstad Universitet, mail: olle.calles@kau.se  

11. Thomas Johansson Stiftelsen Laxfond Vänern, mail: thomas@laxivanern.se  

 

Adjungerade  

12. Sofia Brockmark, Havs- och vattenmyndigheten, mail: Sofia.brockmark@havochvatten.se  

13. Jonas Andersson, Länsstyrelsen Västra Götaland, mail: jonas.o.andersson@lansstyrelsen.se  

14. Daniel Oinas, Länsstyrelsen Värmland, mail: daniel.oinas@lansstyrelsen.se  

 

 
 
Kopia till  
Ersättare för ordinarie ledamöter  

15. Ann-Kristin Magnusson, Vänerns vattenvårdsförbund, mail: Ann-kristin.magnusson@stora-

enso.com 
16. Ola  Lindberg, Vänerns fiskareförbund, mail: ola_niklas_lindberg@hotmail.com  

17. Joakim Eriksson, Sportfiskarna, mail: joakim.eriksson@sportfiskarna.se  

18. Peter Belin, Fiskevattenägarna, mail: Peter.Belin@sgs.com  

19. Ove Johansson, Sveriges fisketurismföretagare, mail: info@charterfiske.se  

20. Vakant, Region Värmland, mail:  

21. Vakant Västra Götalandsregionen, mail  

22. Jonas Lindberg Trollingfisket, mail: Jonas.lidberg@gknaerospace.com 
23. Björn Rogell SLU, Aqua Sötvattenslaboratoriet, mail: bjorn.rogell@slu.se  

24. John Piccolo Karlstads universitet, mail: john.piccolo@kau.se  

Ersättare för ordinarie adjungerade  

25. Martin Karlsson Havs- och vattenmyndigheten, mail: martin.karlsson@havochvatten.se  

26. vakant, Länsstyrelsen Värmland, mail:  

27. Anna Hagelin, Länsstyrelsen Västra Götaland, mail: anna.hagelin@lansstyrelsen.se 
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